
 

 Onderwijsboulevard 225 

5223 DE  ‘s-Hertogenbosch 

Postbus 100 

5201 AC  ‘s-Hertogenbosch 

KvK 18054307 

 

 

Geachte raad, 

 

Op 15 januari a.s. heeft u op de raadsagenda de notitie Nota van uitgangspunten 

arbeidsmigratie staan ter behandeling. Als ZLTO afdeling Steenbergen behartigen wij de 

belangen van een groot aantal van de agrarische ondernemers binnen de gemeente. Vanuit 

die positie willen wij u middels dit schrijven onze visie op deze beleidsnota meegeven. 

 

Allereerst willen wij graag opmerken dat het verkrijgen van goed personeel in de afgelopen 

10 jaar sterk veranderd is. Waar in het verleden de arbeidsmigranten met sobere 

voorzieningen tevreden waren stellen zij nu, in sommige gevallen ook terecht, steeds 

hogere eisen aan hun huisvesting.  

 

Daarnaast zit er een groot verschil tussen de behoefte aan arbeidsmigranten binnen onze 

leden. Er zijn enkele zeer grote bedrijven die vele huizen in eigendom hebben. Het gaat 

hierbij soms om tientallen huizen. Het overgrote deel van onze leden heeft echter een 

kleinere behoefte voor een kortere periode. De meeste leden zijn bereid om te investeren in 

goede huisvesting voor de toekomst, maar deze huisvesting moet dan ook een duurzaam 

karakter kennen.  

 

In de beleidsnota wordt zeer terecht geconstateerd dat er binnen onze gemeente een groot 

aantal arbeidsmigranten werkzaam is. De arbeidsmigranten zijn in verschillende sectoren 

aan het werk, waarbij iedere sector zijn eigen kenmerken heeft. Bij bijvoorbeeld de 

glastuinbouwbedrijven is er nagenoeg jaarrond behoefte aan arbeid. Terwijl er ook 

bedrijven zijn die gedurende een korte periode behoefte hebben aan externe arbeid zoals 

fruitteeltbedrijven. De diversiteit aan bedrijven levert ook een diversiteit aan 

huisvestingsvraagstukken op bij onze leden. Met name de ondernemers met een 

arbeidsbehoefte voor een korte periode worden hard getroffen door de beleidsnota. In het 

hierna volgende wordt die verder uitgewerkt. 

 

Als ZLTO delen wij het standpunt van de gemeente dat er helderheid en duidelijkheid moet 

komen over de mogelijkheden van huisvesting. Er zijn reeds mooie voorbeelden binnen 

onze gemeente gerealiseerd, bijvoorbeeld Stella Maris. Echter biedt Stella Maris geen 

oplossing voor het overgrote deel van de lokale agrarische bedrijven. De personen die 
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verblijven op Stella Maris zijn immers allemaal verbonden aan de uitzendorganisatie die 

eigenaar is van het complex. Dat terwijl onze leden veelal de arbeidsmigranten op hun 

eigen loonlijst hebben staan.  

 

Door een onderzoeksbureau is er een onderzoek verricht onder de arbeidsmigranten. De 

respons op dit onderzoek was erg laag. Als ZLTO vragen wij ons af waarom wij niet meer 

betrokken zijn bij het onderzoek. Onze leden zijn de mensen die dagelijks contact hebben 

met de arbeidsmigranten. Zij hadden wellicht voor een betere respons kunnen zorgen.  

 

Huisvesting op het eigen bedrijf 

In de beleidsnota wordt een aantal voorstellen gedaan over vormen van huisvesting die 

volgens de gemeente mogelijk zouden moeten zijn. We ervaren het als zeer positief dat er 

mogelijkheden genoemd worden voor het vergroten van het aantal personen dat op een 

eigen bedrijf gehuisvest mag gaan worden. Hierdoor kunnen in ieder geval de bedrijven 

met een grote arbeidsbehoefte op eigen terrein voorzieningen gaan treffen.  

 

Het huisvesten van arbeidsmigranten op het eigen bedrijf brengt voor- maar ook nadelen 

met zich mee. In deze vorm verhoogt het toezicht wat gehouden wordt op de 

arbeidsmigranten in hun vrije tijd. Als ze op het bedrijf aanwezig zijn kunnen ze geen 

overlast veroorzaken voor andere omwonenden. Echter het is in veel gevallen ook een 

aantasting van de privacy van de werkgever.  

 

Daarnaast moet het bestemmingsplan ook voldoende mogelijkheden bieden voor het 

realiseren van een logiesgebouw. Het moet bijvoorbeeld passend zijn binnen het bouwvlak. 

Het is van groot belang dat er door de gemeente in het bestemmingsplan duidelijke en 

heldere kaders geschetst worden die de voorliggende beleidsnotitie ondersteunen.  

 

De arbeidsbehoefte moet echter wel in relatie staan met de investering die er gedaan moet 

worden voor de huisvestingsvoorzieningen. Voor bedrijven met nagenoeg jaarrond een 

arbeidsbehoefte kunnen de investeringen rendabel zijn. Bedrijven met een korte 

arbeidspiek, bijvoorbeeld fruittelers die soms slechts enkele weken per jaar een 

arbeidsbehoefte hebben, kunnen met de normen uit de beleidsnota niet uit de voeten. Het 

is voor dit soort bedrijven onrendabel om te investeren in eigen huisvestingsvoorzieningen. 

De huidige werkwijze, het huren van een huis voor een korte periode, wordt door de 

beleidsnota niet meer toegestaan. Het is tot op heden niet mogelijk om voor eigen 

werknemers in grote pensions ruimte te huren. Hier wordt verderop in dit schrijven nog op 

ingegaan.  

 

Zeker voor bedrijven met een korte arbeidsbehoefte is het van belang dat, als ze investeren 

in huisvesting op hun eigen bedrijf, dat ze deze ruimtes mogen verhuren aan collega 

ondernemers. Door ‘gezamenlijk’ gebruik te maken van huisvestingsvoorzieningen wordt er 

voorkomen dat er een grote overcapaciteit aan voorzieningen ontstaan. De verschillende 

type bedrijven wisselen elkaar vaak af in arbeidspiek. Hierdoor dienen er zich 
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mogelijkheden aan om van elkaars voorzieningen gebruik te maken, waardoor het sneller 

rendabel is om te investeren. Echter wordt dit uitgesloten in de voorliggende beleidsnota.  

 

Huisvesting in de woonkernen 

In de beleidsnota wordt aangegeven dat het niet meer toegestaan is om arbeidsmigranten 

in woonhuizen te huisvesten. Hiervoor wordt een overgangstermijn gehanteerd van 6 

maanden. We begrijpen dat er overlastsituaties zijn geweest in het verleden waarop deze 

keuze, onder andere, wordt gebaseerd. Er zijn echter ook veel locaties waar het wel goed 

gaat. Er zijn bij ons situaties bekend waarbij arbeidsmigranten soms al meer dan 10 jaar in 

dezelfde woning verblijven. Dit zijn situaties die je niet binnen 6 maanden veranderd kunt 

hebben.  

 

Ondernemers hebben in het verleden geïnvesteerd in de aankoop van woonhuizen. Dit 

moeten ze nu gaan omzetten in een investering in een logiesgebouw op eigen terrein. Een 

investering waar ze wellicht nog niet over nagedacht hebben. Het zijn grote en belangrijke 

keuzes die niet over één nacht ijs genomen kunnen worden. Daarnaast lijkt het ons ook 

niet goed voor de woningmarkt als alle woningen waarin nu arbeidsmigranten gehuisvest 

zijn in een korte periode op de woningmarkt komen.  

 

Wij willen de gemeente dan ook verzoeken om als de beleidsnota vastgesteld wordt hierbij 

de kanttekening te plaatsen dat er maatwerk mogelijk moet zijn voor het oplossen van de 

huidige woonsituaties van arbeidsmigranten die niet passend zijn binnen de notitie. Het is in 

onze ogen onmogelijk om binnen 6 maanden voor al deze situaties goede plannen te 

ontwikkelen.  

 

Grootschalige logiesgebouwen 

In de beleidsnotitie wordt eveneens gesproken over het bouwen van grootschalige 

logiesgebouwen die niet direct gekoppeld zijn aan een bedrijfslocatie. Hierbij wordt 

aangegeven dat deze logiesgebouwen vooralsnog toegestaan worden voor een maximale 

periode van 10 jaar.  

 

Wij hebben niet de verwachting dat er partijen zijn die dusdanige grote investeringen willen 

doen voor een dergelijke korte periode. Door de voorziening voor een dergelijke korte 

periode toe te staan, in eerste instantie, zal de initiatiefnemer de wens hebben om de 

investering binnen 10 jaar terug te verdienen. Dit komt ons inziens niet ten goede van de 

kwaliteit van de woonvoorzieningen die gerealiseerd zullen worden. Of de kwaliteit zal goed 

zijn maar de huur wordt dusdanig hoog dat het voor de gemiddelde arbeidsmigrant 

onhaalbaar wordt, en vertrekt. 

 

Het realiseren van een grootschalig logiesgebouw kent in Stella Maris een goed voorbeeld. 

In de regio heerst op sommige plaatsen ook veel weerstand tegen dergelijke initiatieven. Er 

leeft nog steeds de cultuur van ‘niet in mijn achtertuin’. De locatiekeuze voor een dergelijk 

gebouw is erg belangrijk en dient een zorgvuldig voortraject te kennen.  



 

 

 

 

Datum 

13 januari 2020 

Onderwerp 

 

 

Blad 

4 / 4 

Een logiesgebouw in het buitengebied heeft in onze ogen een groot aantal nadelen. Het 

belangrijkste nadeel is dat de arbeidsmigranten overal ver van verwijderd zijn. Denk hierbij 

aan supermarkten, gezondheidszorg, recreatievoorzieningen, maar ook van hun werk. Een 

aantal arbeidsmigranten beschikt over een eigen auto, maar velen zijn aangewezen op een 

fiets. Het komt dan ook zeker niet ten goede van de leefomstandigheden als de 

arbeidsmigranten in een pension in het buitengebied gehuisvest zullen zijn.   

 

Totaalbeeld 

Onze visie als ZLTO, belangenbehartiger van de agrarische sector, op deze beleidsnotitie is 

dat er een goede basis ligt maar op onderdelen nog verbeterd zou moeten worden.  

 

Het is in het belang van de arbeidsmigranten dat de huisvestingsvoorzieningen vanuit de 

werkgever aangeboden worden. Dit komt namelijk ten goede aan de kwaliteit van de 

huisvesting en dat tegen een reële vergoeding. Ondernemers zijn bereid om zelf te 

investeren in kwalitatief goede huisvesting, maar om de grote investeringen te realiseren is 

een periode van maximaal 10 jaar tekort en zal de mogelijkheid voor onderlinge verhuur 

moeten worden toegestaan. Tenslotte is maatwerk vereist voor de groep ondernemers die 

hun werknemers in woningen heeft gehuisvest, in bepaalde situaties meer dan 50 

personen. Het is niet reëel om binnen 6 maanden een compleet uitgewerkt plan klaar te 

hebben voor een dergelijke hoeveelheid mensen op het eigen bedrijf.  

 

Naast deze brief zullen we tijdens de raadsvergadering onze visie op de nota inbrengen. 

Mochten er aanvullende vragen zijn zullen we die graag beantwoorden. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

 

Hubert Visser 

ZLTO afdeling Steenbergen 

 


